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Zápisnica zo 117. zasadnutia Slovenskej rektorskej konferencie 

konaného dňa 6. decembra 2024 kombinovane 

Prítomní: 

Prezenčne  

• prof. Ing. Ferdinand Daňo, PhD. 

• doc. Ing. Jozef Habánik, PhD. 

• doc. Ing. Vladimír Hiadlovský, PhD.  

• Dr. habil. PaedDr. György Juhász, PhD. 

• doc. Mgr. Bohunka Koklesová, PhD. 

• Dr. h. c. prof. PhDr. Peter Kónya, PhD. 

• Dr. h. c.  prof. Ing. Rudolf Kropil, PhD. 

• Dr. h. c. prof. PaedDr. Tomáš Lengyelfalusy, PhD. 

• prof. ThLic. Miloš Lichner, D. Th., SJ  

• Dr. h. c. prof. h. c. prof. Dr. Ing. Oliver Moravčík 

• prof. MgA. Ing. Michal Murin, ArtD. 

• Dr. h. c. prof. Ing. Peter Plavčan, CSc. 

• prof. Mgr. Katarína Slobodová Nováková, PhD. 

• Dr. h. c. prof. MUDr. Peter Šimko, CSc.  

• plk. v. v. doc. Ing. Stanislav Šišulák, PhD., MBA 

• prof. PhDr. Martin Šmatlák 

 

Dištančne 

• prof. PhDr. Ladislav Bučko, PhD.  

• prof. Ing. Ján Čelko, CSc. 

• doc. Ing. Jaroslav Demko, CSc. 

• doc. Ing. Klaudia Halászová, PhD. 

• Dr. h. c. prof. Ing. Edita Hekelová, PhD. 

• prof. PhDr. Egon Krák, ArtD. 

• Dr. h. c. doc. Ing. Peter Lošonczi, PhD., MBA, MSc. 

• prof. Ing. Peter Mésároš, PhD. 

• prof. MVDr. Jozef Nagy, PhD. 

• prof. MUDr. Daniel Pella, PhD. 

• brig. gen. Ing. Aurel Sabó, PhD. 

• Dr. h. c. doc. ThDr. PaedDr. Marek Storoška, PhD. 

• prof. RNDr. Libor Vozár, CSc. 

 

Ospravedlnení a neprítomní:  

• doc. Samuel Abrahám, PhD.  

• doc. Ing. Ľuboš Cibák, PhD. MBA 

• Dr. h. c. prof. Ing. Juraj Stern, PhD. 

• prof. JUDr. Marek Števček, DrSc. 

 

Hostia: 

• Mgr. Michal Hajtol  

• JUDr. Michal Káčerík, PhD. 

• prof. Mgr. Martin Kanovský, PhD. 

• doc. Ing. Peter Viest, CSc. 

• JUDr. Marcel Vysocký, PhD. 

• Mgr. Róbert Zsembera 

 

Rokovanie Slovenskej rektorskej konferencie („SRK“) viedol prezident SRK Vladimír Hiadlovský 

(„prezident SRK“). Na úvod sa poďakoval viceprezidentovi SRK a rektorovi Ekonomickej 
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univerzity v Bratislave Ferdinandovi Daňovi za možnosť zorganizovať zasadnutie na pôde jeho 

univerzity. Viceprezident SRK Ferdinand Daňo privítal prítomných. 

 

K bodu 1 – Otvorenie a schválenie návrhu programu  

Prezident SRK privítal na zasadnutí členov SRK a osobitne novovymenovaného rektora Trnavskej 

univerzity v Trnave Miloša Lichnera. 

 

Prezident SRK informoval prítomných o potrebe vyhotovenia záznamu zo zasadnutia SRK. 

Požiadal všetkých o vyjadrenie k návrhu. Nikto z prítomných nemal námietku. Následne prezident 

SRK informoval o procedurálnom postupe. Podľa webového sídla Ministerstva školstva, výskumu, 

vývoja a mládeže SR („MŠVVaM SR“) a informácií poskytnutých členmi má SRK ku dňu 

rokovania spolu 33 členov a to 20 členov z verejných, 3 členov zo štátnych a 10 členov zo 

súkromných vysokých škôl. Na začiatku zasadnutia prezident SRK konštatoval 

uznášaniaschopnosť. Na začiatku zasadnutia bolo prítomných 27 členov SRK, z nich bolo 

prezenčne prítomných 15 a dištančne 12 členov. Na rokovaní sa zúčastnilo spoločne 29 členov, 16 

prezenčne a 13 dištančne. Pre potreby hlasovania podľa štatútu SRK platného od 6. júna 2019 má 

každý rektor jeden hlas (čl. 4 ods. 2), okrem rokovania o poskytovaní finančných prostriedkov zo 

štátneho rozpočtu podľa čl. 4 ods. 4, ktorý je naviazaný na čl. 2 ods. 2 písm. c) (t. j. vyjadrenie 

k návrhu metodiky a k určeniu dotácie zo štátneho rozpočtu pre verejné vysoké školy (bod 4. 

programu).  

 

V hlasovaní, ak ide o zmenu štatútu, voľby a odvolania prezidenta/viceprezidenta SRK, sa vyžaduje 

kladné vyjadrenie nadpolovičného počtu všetkých členov (aktuálne min. 17). Uznesenie SRK je 

platné, ak sa zaň v hlasovaní vyjadrí kladne nadpolovičný počet prítomných členov SRK. Pri 

hlasovaní podľa čl. 4 ods. 3 sa vyžaduje súhlas nadpolovičnej väčšiny prítomných rektorov 

verejných a štátnych vysokých škôl. SRK sa na zasadnutiach štandardne uznáša aklamačne 

zdvihnutím ruky. O personálnych otázkach SRK hlasuje na zasadnutí tajne.  

 

Prezident SRK upozornil na prijatie dodatku č. 1 k výzve č. 56/2024 o spôsobe hlasovania o 

kandidátovi na člena výkonnej rady Slovenskej akreditačnej agentúry pre vysoké školstvo 

(„SAAVŠ“, bod 2. návrhu programu) v súvislosti s konaním 117. zasadnutia SRK kombinovanou 

formou. Hlasovanie o nominácii prebehne prezenčne hlasovaním do urny a online cez Outlook 

forms. 

 

Časový harmonogram 117. zasadnutia SRK bol upravený podľa príchodu pozvaných hostí 

z MŠVVaM SR. Následne prezident SRK predložil návrh programu 117. zasadnutia SRK. Do 

diskusie k návrhu programu sa nikto neprihlásil a nepredložil ani návrh na doplnenie. Prezident 

SRK dal hlasovať o predloženom návrhu programu (prítomní boli 27 členovia SRK).  

➢ SRK schválila návrh programu 117. zasadnutia SRK jednomyseľne. 

 

Schválený program 117. zasadnutia SRK 

1) Otvorenie a schválenie návrhu programu 

2) Hlasovanie o kandidátovi na člena výkonnej rady Slovenskej akreditačnej agentúry pre 

vysoké školstvo 

3) Vnútorná agenda SRK  

4) Financovanie vysokého školstva v roku 2025 

a) Návrh dotácie zo štátneho rozpočtu verejným vysokým školám na rok 2025 

b) Návrh metodiky na určovanie dotácie zo štátneho rozpočtu verejným vysokým školám na 

rok 2025 

5) Rozličné  

 

Prezident SRK navrhol členov volebnej a mandátovej komisie SRK, ktorá zabezpečuje priebeh 

volieb a overuje hlasovania počas rokovania. Za členov navrhol rektorku Bohunku Koklesovú 

a rektorov Tomáša Lengyelfalusyho a Miloša Lichnera. Navrhovaní súhlasili, nikto nepredložil iný 
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návrh. Prezident SRK dal hlasovať o zložení volebnej a mandátovej komisie SRK (prítomní boli 27 

členovia SRK). 

➢ SRK schválila členov volebnej a mandátovej komisie SRK počas 117. zasadnutia SRK 

jednomyseľne. 

Prezident SRK navrhol členov návrhovej komisie počas 117. zasadnutia SRK a to prítomných 

členov prezídia SRK Vladimíra Hiadlovského, Ferdinanda Daňa, Rudolfa Kropila, Tomáša 

Lengyelfalusyho a Petra Šimka a spomedzi prítomných členov SRK v abecednom poradí rektora 

Michala Murina a rektorku Katarínu Slobodovú Novákovú. Navrhovaní súhlasili, členovia SRK 

nepredložili žiaden ďalší návrh. Prezident SRK dal hlasovať o zložení celej návrhovej komisie 

počas 117. zasadnutia SRK (prítomní boli 27 členovia SRK). 

➢ SRK schválila členov návrhovej komisie počas 117. zasadnutia SRK jednomyseľne. 

Prezident SRK navrhol za overovateľov zápisnice zo 117. zasadnutia SRK v abecednom poradí 

rektorov Jozefa Habánika a Stanislava Šišuláka. Navrhovaní súhlasili, členovia SRK nepredložili 

žiaden ďalší návrh. Prezident SRK dal hlasovať o navrhovaných overovateľoch zápisnice (prítomní 

boli 27 členovia SRK). 

➢ SRK schválila overovateľov zápisnice zo 117. zasadnutia SRK jednomyseľne. 

K bodu 2 – Hlasovanie o kandidátovi na člena výkonnej rady Slovenskej akreditačnej 

agentúry pre vysoké školstvo 

Prezident SRK sumarizoval zoznam predkladateľov, ako bol prijatý prezídiom SRK. Traja členovia 

SRK predložili návrhy na totožného nominanta. Po preverení návrhov, či splnili požadované kritériá 

a všetky podmienky uvedené vo výzve č. 56/2024 z 18. októbra 2024, prezídium SRK 

skonštatovalo, že jeden návrh nesplnil potrebné náležitosti a vyradilo ho. Prezídium SRK upravilo 

počet návrhov spĺňajúcich kritériá výzvy na dva. Zoznam návrhov bol písomne predložený členom 

SRK. Prezident SRK následne umožnil obom navrhovateľom – viceprezidentovi a rektorovi 

Rudolfovi Kropilovi a rektorovi Petrovi Kónyovi, aby predstavili svoj návrh. 

 

Obidvaja navrhovatelia predložili návrh kandidáta, ktorým je prof. RNDr. René Matlovič, PhD. 

LL.M. a riadne ho zdôvodnili. Návrh predložený viceprezidentom a rektorom Rudolfom Kropilom 

písomne podporili ďalší rektori a rektorka Ferdinand Daňo, Jaroslav Demko, Jozef Habánik, 

Klaudia Halászová, Vladimír Hiadlovský, Michal Murin, Katarína Slobodová Nováková, Peter 

Šimko, Libor Vozár. Návrh predložený rektorom Petrom Kónyom písomne podporili ďalší rektori 

Samuel Abrahám, Ľuboš Cibák, György Juhász, Tomáš Lengyelfalusy, Oliver Moravčík, Marek 

Storoška a Stanislav Šišulák. Návrh tiež podporili non scripto (in propria persona) Peter Mésároš, 

Jozef Nagy a Marek Števček. Členovia SRK mali možnosť sa s návrhmi oboznámiť aj v písomnej 

podobe v dostatočnom časovom predstihu. 

 

Do diskusie k predloženým nomináciám sa nikto z prítomných neprihlásil. Prezident SRK 

informoval, že počet prítomných členov SRK bol 16 prezenčne a 13 online, t. j. spolu 29 

prítomných. Prezident SRK odovzdal slovo predsedníčke volebnej a mandátovej komisie – rektorke 

Bohunke Koklesovej. ktorá viedla hlasovanie. O priebehu hlasovania bola spísaná zápisnica 

volebnej a mandátovej komisie, ktorá je v prílohe č. 2. Záznam o online hlasovaní je uložený 

v kancelárii SRK. 

 

Uznesenie č. 1 

Slovenská rektorská konferencia nominuje prof. RNDr. Reného Matloviča, PhD. LL.M. za člena 

výkonnej rady Slovenskej akreditačnej agentúry pre vysoké školstvo na funkčné obdobie od 15. 

marca 2025 do 14. marca 2031. 

 

K bodu 3 - Vnútorná agenda SRK 

Prezident SRK navrhol úpravu formátu Ceny SRK za umenie z dôvodu lepšej medializácie 

ocenenia, ktoré už nie je súčasťou galavečera pri príležitosti udeľovania cien za vedu a techniku.  
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Do diskusie sa nikto z prítomných neprihlásil. Prezident SRK navrhol uznesenie, ktorým SRK 

zriaďuje ad hoc pracovnú komisiu na vypracovanie revízie formátu ceny do marca 2025 (prítomní 

boli 29 členovia SRK). 

➢ SRK schválila návrh uznesenia č. 2 o zriadení ad hoc pracovnej komisie jednomyseľne. 

Uznesenie č. 2 

Slovenská rektorská konferencia zriaďuje v súlade s čl. 8 štatútu SRK pracovnú komisiu, ktorá 

vypracuje revíziu formátu Ceny SRK za umenie do marca 2025. Revízia formátu ceny bude 

predložená prezídiu SRK, ktoré ju po posúdení a prípadnom doplnení predloží SRK.  

Členmi pracovnej komisie na revíziu Ceny SRK za umenie sú členovia SRK Rudolf Kropil, 

Martin Šmatlák, Libor Vozár a generálna sekretárka Mária Čikešová.  

 

K bodu 4 - Financovanie vysokého školstva v roku 2025 

Prezident SRK privítal na zasadnutí štátneho tajomníka MŠVVaM SR Róberta Zsemberu a ďalších 

zástupcov ministerstva. Prezident SRK požiadal hostí, aby predstavili návrh dotácie zo štátneho 

rozpočtu verejným vysokým školám na rok 2025 a návrh metodiky na určovanie dotácie zo štátneho 

rozpočtu verejným vysokým školám na rok 2025. 

 

Štátny tajomník v úvodnom vstupe zdôraznil nárast príspevkov na stravu a ubytovanie študentov 

a rast výdavkov na študentov so špecifickými potrebami. V metodike je nárast príspevku pre 

univerzity, ktoré sú súčasťou aliancií Európske univerzity. Zvýšené boli aj výdavky na rekreačné 

poukazy pre zamestnancov, poistné a príspevok na medzinárodné študentské súťaže a SVOČ. 

Informoval o koordinovanej snahe ministerstva a členov Výboru Národnej rady SR pre 

vzdelávanie, vedu, mládež, šport a cestovný ruch na udelenie výnimky pre verejné vysoké školy z 

okruhu daňovníkov podľa zákona č. 279/2024 Z. z. o dani z finančných transakcií. Predpokladaná 

výška financií, ktoré sa týmto ušetria na strane verejných vysokých škôl, predstavuje 3 mil. eur. 

Predloženú metodiku označil za novú a inovatívnu. Vzhľadom na zavádzanie zmien v metodike 

ministerstvo ponecháva prvok solidarity, ktorý navyšuje o 2 % oproti roku 2024. Štátny tajomník 

ďalej konkretizoval zmeny, ktoré sú zavedené v časti vzdelávanie. Zmeny sa týkajú redukcie 

koeficientov študijných odborov, ponechania vstupov pedagogickej a umeleckej činnosti. 

Ministerstvo zavádza odmeňovanie v čase a mieste („vedecký automat“), ktorým budú oceňované 

excelentné výstupy na princípe paritného odmeňovania autora a inštitúcie. Ďalšia zmena sa týka 

motivačných štipendií, ktoré budú naviazané na vybrané nedostatkové študijné programy 

v obdobnej talentovej schéme ako z Plánu obnovy a odolnosti. V špecifikách budú požiadavky 

vopred definované štátom a vrátane verejného rozmeru (napr. botanická záhrada). Neúčelovo bude 

rozdelených 2 mil. eur podľa dopytu z vysokých škôl a podľa kľúča, ako tomu bolo v prípade 

bezpečnosti, ak s tým vyjadria súhlas reprezentácie. Aktuálne nie je uzatvorená požiadavka 

odborového zväzu na valorizáciu tarifných platov zamestnancov školstva v roku 2025. 

 

Prezident SRK informoval, že do požadovaného termínu zaslali pripomienky k návrhu rozpočtu 

a metodiky dve vysoké školy a to Ekonomická univerzita v Bratislave a Žilinská univerzita v Žiline 

a tieto budú priložené k vyjadreniu SRK. Ocenil navýšenie rozpočtu na verejné vysoké školy 

v rokoch 2024 a plánované navýšenie v roku 2025 a vyjadril očakávanie, že trend bude pokračovať 

aj v roku 2026. 

 

Štátny tajomník MŠVVaM SR deklaroval úsilie vyriešiť aj nedostatky v komunikácií medzi 

Centrom vedecko-technických informácií SR („CVTI SR“) a umeleckými vysokými školami. 

 

Prezident SRK otvoril diskusiu, v ktorej vystúpili: Oliver Moravčík, Robert Zsembera, Martin 

Kanovský, Martin Šmatlák, Bohunka Koklesová, Rudolf Kropil, Daniel Pella, Jozef Nagy, Ján 

Čelko. 

 

V diskusii členovia SRK ocenili nárast dotácie na verejné vysoké školy v roku 2024 a aj v roku 

2025 a to súhrnne na úrovni 187 mil. eur. Rektor Oliver Moravčík upozornil na negatíva poklesu 
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koeficientu na študentov 2. stupňa vysokoškolského štúdia, ktorý bude mať dopad na doktorandské 

štúdium a doktorandské školy. Apeloval, aby sa prvok solidarity (garantovaný nárast) nestal trvalou 

súčasťou metodiky. Ako vzor prerozdeľovania dotácie uviedol prax na Slovenskej technickej 

univerzite v Bratislave. V reakcii zástupcovia MŠVVaM SR uviedli, že pokles koeficientu pre 2. 

stupeň vyplýva z požiadavky štátu a snahy o vyššiu uplatniteľnosť bakalárov. Výskumné 

a technické univerzity budú mať pokles kompenzovaný koeficientom intenzity tvorivej činnosti. 

Solidarita v metodike nemá byť trvalým prvkom, ale súvisí s aktuálnymi zmenami. 

 

Rektor Martin Šmatlák vysvetlil dôvody nespokojnosti umeleckých vysokých škôl, ktoré vyplývajú 

z aplikačnej praxe. Dáta z Centrálneho registra umeleckej činnosti („CREUČ“) vstupujú do 

metodiky a ovplyvňujú výšku dotácie, preto je potrebná ich verifikácia. Vysoké školy zaslali dáta 

CVTI SR koncom januára 2024, pričom oficiálna žiadosť na ich verifikáciu im bola doručená 5. 

decembra 2024. Zároveň upozornil, že umelecké vysoké školy vypadli aj z vedeckého automatu. 

Štátny tajomník deklaroval, že v metodike na rok 2025 využije MŠVVaM SR dáta priamo 

z umeleckých vysokých škôl. Zástupcovia MŠVVaM SR vyzvali umelecké vysoké školy, aby im 

predložili databázy a spôsob ich verifikácie, ktoré budú môcť byť využité vo vedeckom automate. 

Rektorka Bohunka Koklesová odporučila naviazať svetovo excelentné výstupy na adresy. 

 

Viceprezident a rektor Rudolf Kropil zdôraznil, že v rokoch, keď reprezentoval SRK ako prezident, 

členovia SRK diskutovali s predchádzajúcimi vedeniami  rezortu len o poklese dotácie na verejné 

vysoké školy. Ocenil tohtoročné a budúcoročné navýšenie rozpočtu a zaujímal sa o dôvody poklesu 

koeficientu publikačnej činnosti a rastu podielu spolupráce s podnikateľským sektorom. Štátny 

tajomník sa označil za autora myšlienky, ktorá má byť v súlade s objednávkou štátu. Riaditeľ 

Martin Kanovský doplnil, že snaha je v súlade s Národnou stratégiou výskumu, vývoja a inovácií 

2030, z ktorej získajú vysoké školy financie na výskumnú činnosť v partnerstve s podnikateľským 

sektorom, na doktorandské štúdium a na peer review hodnotenie výstupov. Dodal, že z dôvodu 

navýšenia rozpočtu sa absolútna suma za publikácie neznižuje. 

 

Rektor Daniel Pella ocenil zámer ministerstva sprehľadniť metodiku. Vyjadril súhlas s názorom 

rektora Olivera Moravčíka o podpore študentov 2. stupňa vysokoškolského štúdia, ktorá je dôležitá 

pre rozvoj excelentnosti. Osobitne akcentoval podporu v kontexte nielen lekárskych fakúlt, ale aj 

zdravotníckych fakúlt a potrebe ich absolventov na pracovnom trhu. Štátny tajomník vyjadril 

ochotu diskutovať o úpravách v úvode roka 2025. Osobitne bude otvorená možnosť podporiť dané 

odbory z neúčelových špecifík.  

 

Rektor Jozef Nagy upozornil, že v metodike na rok 2025 nie sú do účelových zariadení a klinických 

pracovísk začlenené veterinárske odbory, ktoré využívajú kliniky so živými zvieratami na výučbu. 

Zdôraznil potrebu absolventov veterinárskeho lekárstva najmä pre veľké zvieratá v praxi. Štátny 

tajomník konkretizoval, že univerzita môže ešte požiadať zmenu.  

 

Rektor Ján Čelko uvítal zmenu v metodike, ktorá má ambíciu prispieť ku kvalitatívnemu nárastu 

vysokých škôl. Zaujímal sa, prečo do výkonu v podprograme 07712 01 vstupuje započítanie objemu 

výskumnej činnosti s inými subjektami iba za rok 2023, ale pri ostatných grantoch (zahraničných 

a domácich) sa zohľadňuje objem za viac rokov (2021, 2022, 2023). Upozornil, že v návrhu 

metodiky v hárku so zahraničnými výskumnými projektami boli nekorektne akceptované aj 

zahraničné vzdelávacie projekty typu Erasmus. V reakcii zástupcovia MŠVVaM SR uviedli, že 

prepojenie s praxou má byť motivačný prvok, vyhodnocovať sa bude ročne ako jednotková 

spolupráca. Nekorektné dáta budú opätovne verifikované CVTI SR. 

 

Rektor Oliver Moravčík upozornil, že rektori a vedenia vysokých škôl potrebujú vedieť vopred 

v dostatočnom predstihu, aké sú zámery štátu a kam bude smerovať podpora. Každoročné výrazné 

zmeny v metodike sťažujú koncepčné riadenie. Apeloval, aby bola do metodiky implementovaná 

aj podpora inovácií. S predloženým názorom vyjadril súhlas aj štátny tajomník. Prezident SRK 

zdôraznil, že SRK opakovane žiadala stabilitu, transparentnosť a udržateľnosť financovania 
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vysokých škôl. Štátny tajomník doplnil, že návrh rozpisu dotácie zo štátneho rozpočtu môže 

ministerstvo predložiť až po schválení štátneho rozpočtu v Národnej rade SR. 

 

Prezident SRK Vladimír Hiadlovský predložil návrh vyjadrenia SRK k metodike na určovanie 

dotácie zo štátneho rozpočtu pre verejné vysoké školy a k určeniu dotácie zo štátneho rozpočtu v 

roku 2025. Súčasťou vyjadrenia sú pripomienky predložené vysokými školami v osobitnej prílohe. 

Do diskusie o návrhu vyjadrenia sa nikto neprihlásil. 

 

Prezident SRK dal hlasovať o návrhu vyjadrenia SRK. Hlasovať o návrhu mohli podľa štatútu SRK 

(čl. 4 ods. 3) rektori a rektorky verejných a štátnych vysokých škôl. Počas hlasovania o návrhu 

vyjadrenia boli prítomní 21 členovia SRK z verejných a štátnych vysokých škôl (13 prezenčne a 8 

dištančne).  

 

Návrh vyjadrenia SRK k metodike na určovanie dotácie zo štátneho rozpočtu pre verejné vysoké 

školy a k určeniu dotácie zo štátneho rozpočtu v roku 2025: 

 

1. Slovenská rektorská konferencia apeluje na vládu SR a politické reprezentácie, aby aj v čase 

konsolidácie podporovali vysokoškolské vzdelávanie, vedu, výskum a ďalšiu tvorivú činnosť. 

Investície do vysokého školstva musia byť smerované nielen na chod, ale aj ďalší rozvoj 

a budovanie kvalitnej a udržateľnej infraštruktúry. 

2. SRK žiada Ministerstvo školstva, výskumu, vývoja a mládeže SR podniknúť kroky na vyňatie 

všetkých typov vysokých škôl z okruhu daňovníkov podľa zákona č. 279/2024 Z. z. o dani z 

finančných transakcií a o zmene a doplnení niektorých zákonov. 

3. SRK žiada vládu SR o plnenie záväzku z programového vyhlásenia v oblasti valorizácie 

tarifných platov zamestnancov školstva v roku 2025. 

4. SRK oceňuje navýšenie financií pre vysoké školy v porovnaní s rokmi 2021 – 2023, a aj 

v porovnaní s rokom 2024. SRK predkladá k návrhu metodiky rozpisu dotácií zo štátneho 

rozpočtu verejným vysokým školám na rok 2025 viaceré pripomienky vysokých škôl, ktoré budú 

zaslané v osobitnej prílohe. 

5. SRK upozorňuje, že návrh na určenie dotácie zo štátneho rozpočtu v roku 2025 a návrh 

príslušnej metodiky neboli predložené orgánom reprezentácie vysokých škôl na vyjadrenie 

v požadovanom dostatočnom časovom predstihu. SRK apeluje na MŠVVaM SR, aby návrhy 

financovania verejných vysokých škôl boli na rok 2026 predložené v 3Q 2025. 

➢ SRK schválila návrh vyjadrenia SRK jednomyseľne. 

 

Schválené vyjadrenie SRK k metodike na určovanie dotácie zo štátneho rozpočtu pre verejné 

vysoké školy a k určeniu dotácie zo štátneho rozpočtu v roku 2025 

 

1. Slovenská rektorská konferencia apeluje na vládu SR a politické reprezentácie, aby aj v čase 

konsolidácie podporovali vysokoškolské vzdelávanie, vedu, výskum a ďalšiu tvorivú činnosť. 

Investície do vysokého školstva musia byť smerované nielen na chod, ale aj ďalší rozvoj 

a budovanie kvalitnej a udržateľnej infraštruktúry.  

2. SRK žiada Ministerstvo školstva, výskumu, vývoja a mládeže SR podniknúť kroky na vyňatie 

všetkých typov vysokých škôl z okruhu daňovníkov podľa zákona č. 279/2024 Z. z. o dani z 

finančných transakcií a o zmene a doplnení niektorých zákonov. 

3. SRK žiada vládu SR o plnenie záväzku z programového vyhlásenia v oblasti valorizácie 

tarifných platov zamestnancov školstva v roku 2025. 

4. SRK oceňuje navýšenie financií pre vysoké školy v porovnaní s rokmi 2021 – 2023, a aj 

v porovnaní s rokom 2024. SRK predkladá k návrhu metodiky rozpisu dotácií zo štátneho 

rozpočtu verejným vysokým školám na rok 2025 viaceré pripomienky vysokých škôl, ktoré 

budú zaslané v osobitnej prílohe. 
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5. SRK upozorňuje, že návrh na určenie dotácie zo štátneho rozpočtu v roku 2025 a návrh 

príslušnej metodiky neboli predložené orgánom reprezentácie vysokých škôl na vyjadrenie 

v požadovanom dostatočnom časovom predstihu. SRK apeluje na MŠVVaM SR, aby návrhy 

financovania verejných vysokých škôl boli na rok 2026 predložené v 3Q 2025. 

 

K bodu 5 - Rozličné 

Rektor Ladislav Bučko požiadal zasielať program zasadnutí s dlhším časovým predstihom. 

Prezident SRK vzal informáciu na vedomie a požiadal členov SRK o pochopenie pri zvolávaní 

zasadnutí, ktoré sú organizované ad hoc podľa potreby. 

 

Štátny tajomník MŠVVaM SR oznámil, že v aktuálnom koaličnom parlamentom návrhu na 

novelizáciu vysokoškolského zákona je ustanovenie o troch funkčných obdobiach rektora a dekana. 

 

Prezident SRK Vladimír Hiadlovský sa poďakoval hostiteľovi zasadnutia rektorovi Ekonomickej 

univerzity v Bratislave a viceprezidentovi SRK Ferdinandovi Daňovi. Členom SRK sa poďakoval 

za účasť a za spoluprácu počas celého roka a zaželal všetkým príjemné prežitie vianočných sviatkov 

a úspešný nový rok 2025. Následne ukončil rokovanie. Termín a miesto ďalšieho zasadnutia SRK 

budú oznámené ad hoc. 

 

V Bratislave 9. decembra 2024  

 

Zapísala: Mgr. Mária Čikešová, PhD. 

 

 

 

Schválil: ............................................................. 

            doc. Ing. Vladimír Hiadlovský, PhD. 

      prezident Slovenskej rektorskej konferencie 

 

                

 

 

Overil: .......................................................              Overil:....................................................... 

               doc. Ing. Jozef Habánik, PhD.  plk. v. v. doc. Ing. Stanislav Šišulák, PhD., MBA 
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Príloha č. 1 

 

Uznesenia a vyjadrenie Slovenskej rektorskej konferencie  

prijaté na 117. zasadnutí SRK 6. 12. 2024 

Uznesenie č. 1 

Slovenská rektorská konferencia nominuje prof. RNDr. Reného Matloviča, PhD. LL.M. za člena 

výkonnej rady Slovenskej akreditačnej agentúry pre vysoké školstvo na funkčné obdobie od 15. 

marca 2025 do 14. marca 2031. 

 

Uznesenie č. 2 

Slovenská rektorská konferencia zriaďuje v súlade s čl. 8 štatútu pracovnú komisiu, ktorá vypracuje 

revíziu formátu Ceny SRK za umenie do marca 2025. Revízia formátu ceny bude predložená 

prezídiu SRK, ktoré ju po posúdení a prípadnom doplnení predloží SRK.  

Členmi pracovnej komisie na revíziu Ceny SRK za umenie sú členovia SRK Rudolf Kropil, Martin 

Šmatlák, Libor Vozár a generálna sekretárka Mária Čikešová.  

 

Vyjadrenie SRK k metodike na určovanie dotácie zo štátneho rozpočtu pre verejné vysoké 

školy a k určeniu dotácie zo štátneho rozpočtu v roku 2025 

 

1. Slovenská rektorská konferencia apeluje na vládu SR a politické reprezentácie, aby aj v čase 

konsolidácie podporovali vysokoškolské vzdelávanie, vedu, výskum a ďalšiu tvorivú činnosť. 

Investície do vysokého školstva musia byť smerované nielen na chod, ale aj ďalší rozvoj 

a budovanie kvalitnej a udržateľnej infraštruktúry.  

2. SRK žiada Ministerstvo školstva, výskumu, vývoja a mládeže SR podniknúť kroky na vyňatie 

všetkých typov vysokých škôl z okruhu daňovníkov podľa zákona č. 279/2024 Z. z. o dani z 

finančných transakcií a o zmene a doplnení niektorých zákonov. 

3. SRK žiada vládu SR o plnenie záväzku z programového vyhlásenia v oblasti valorizácie 

tarifných platov zamestnancov školstva v roku 2025. 

4. SRK oceňuje navýšenie financií pre vysoké školy v porovnaní s rokmi 2021 – 2023, a aj 

v porovnaní s rokom 2024. SRK predkladá k návrhu metodiky rozpisu dotácií zo štátneho 

rozpočtu verejným vysokým školám na rok 2025 viaceré pripomienky vysokých škôl, ktoré budú 

zaslané v osobitnej prílohe. 

5. SRK upozorňuje, že návrh na určenie dotácie zo štátneho rozpočtu v roku 2025 a návrh 

príslušnej metodiky neboli predložené orgánom reprezentácie vysokých škôl na vyjadrenie 

v požadovanom dostatočnom časovom predstihu. SRK apeluje na MŠVVaM SR, aby návrhy 

financovania verejných vysokých škôl boli na rok 2026 predložené v 3Q 2025. 

 

 

 

6. decembra 2024      doc. Ing. Vladimír Hiadlovský, PhD. 

     prezident SRK 

 


